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Vážení spoluobčané,

také měsíc září byl ve znamení několika zajímavých akcí. Tou první, o které se chci 
zmínit, byla již tradiční hasičská soutěž Firefighters Challenge spojená s dopolední TFA 
Mladého hasiče, která se konala v sobotu 3. září. O výsledcích a hodnocení se dočtete dále 
ve Zpravodaji. Za sebe musím skutečně smeknout před všemi startujícími – juniory, do-
rostenci, ženami i muži. Každý, kdo se na trať vydal, ze sebe dostal opravdu maximum, již 
samotné překonání trati je výhrou pro všechny. Jsem rád, že tato soutěž má tradici a děkuji 
všem pořadatelům za její pořádání.

Další akcí byl koncert Svatováclavského hudebního festivalu v našem nádherném kostele 
v sobotu 17. září. Tentokrát nás poctil svým vystoupením pan Marek Eben a mne velmi 
mrzí, že ačkoli jsem poskytl koncertu záštitu, nemohl jsem se ho tentokrát pro pracovní 
zaneprázdnění zúčastnit. Jen pohled na fotografie plného kostela a rozhovory s několika 
účastníky mi potvrdily, že se jednalo o silný umělecký zážitek.

Chci se zmínit ještě o jedné akci ze soboty 17. září. Byl jí již tradiční turnaj fotbalových 
přípravek pod záštitou MO ČSSD Ludgeřovice, letos však poprvé jako „Memoriál MUDr. 
Petra Bělana“. Moc děkuji všem svým kolegům za perfektní organizaci turnaje, rozhodčím 
za skutečně výborné výkony, manželům Kolenkovým za zajištění občerstvení pro všechny 
zúčastněné a pochopitelně mužstvům za účast. Velmi mne potěšilo, že pozvání na turnaj 
přijala Jana Bělanová se syny, která na závěr předala poháry a medaile hráčům i týmům. Byla 
to určitě parádní vzpomínka na našeho dlouholetého kolegu a kamaráda.

Jistě jste zaregistrovali, že obecní kamerový systém je opět rozšířen. Jak jsem již 
dříve avizoval, další kamery monitorují celé dětské hřiště pod zdravotním střediskem, 
přístupové komunikace a také parkoviště před střediskem a u samoobsluhy. Také tyto 
kamery jsou napojeny na záznamové zařízení, které slouží Policii ČR pro její potřeby. 
Určitě je to další krok k posílení bezpečnosti v naší obci. Zároveň od 1. 10. 2016 máme 
nově i správce hřiště, pana Miroslava Pröschla, kterému velmi děkuji, že se uvolil tuto 
funkci vykonávat.

Na posledním jednání Zastupitelstva obce jsme opět měli možnost poděkovat dárci krve. 
Tentokrát byl za 120 bezpříspěvkových odběrů krve oceněn pan Jan Vevjorka, který obdr-
žel od Českého červeného kříže Zlatý kříž II. třídy. Před takovými lidmi musíme skutečně 
smeknout…

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce 

Slovo starosty

Z 11. zasedání zastupitelstva obce 
Zasedání zastupitelstva se konalo 14. září v sále Obecního domu. Přítomno bylo 

12 zastupitelů, později se dostavil třináctý. Jednání sledovalo 5 občanů obce. Před za-

Zastupitelstvo obce
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hájením zasedání proběhlo 
ocenění mnohonásobného 
dárce krve pana Jana Vej-
vorky, ten už daroval krev 
neuvěřitelných 120 krát. 
Přišel i s manželkou a dvě-
ma dětmi. Starosta a mís-
tostarostka mu poděkovali 
za jeho vzácné a nesmírně 
potřebné dárcovství, předa-
li finanční dar obce a ma-
lou pozornost. Samotné 
jednání zastupitelstva bylo 
krátké, skončilo za necelou 
hodinu. Zastupitelé mimo 
jiné projednávali a schvalo-
vali několik případů prodeje pozemků, projednali a schválili rozpočtové opatření obce. 
V diskusi po skončení zasedání týkající se stavu připojování rodinných domků ke splaš-
kové kanalizaci bylo panem Jiřím Olšákem, vedoucím odboru životního prostředí sdě-
leno, že počet připojených domů už překročil 1 160. Vlastníci zbývajících nepřipojených 
domů, je jich méně než 200, jsou odborem životního prostředí Městského úřadu Hlučín 
postupně písemně vyzýváni, aby buď dům k splaškové kanalizaci urychleně připojili, 
nebo předložili doklady o vyvážení žumpy. Jinak jim hrozí vysoká pokuta.

AV.

Výtah z Usnesení z 11. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 14. 09. 2016 v Obecním domě v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program zasedání, který předložil starosta obce, a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 10, konaného dne 15. 06. 2016.
ZO schválilo•	  zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce 
4, 6 a 10.
ZO schválilo•	  navržené rozpočtové opatření č. 5 v rozpočtu obce na r. 2016 ve znění, 
zpracovaném ekonomkou obce Ing. Jarmilou Thomasovou.
ZO rozhodlo•	  o prodeji obecního pozemku parc.č. 375/4 – zahrada, k.ú. Ludgeřovi-
ce, o výměře 721 m2, za cenu 324 710,– Kč + částku za pořízení znaleckého posudku, 
tj. 500,– Kč, celkem 325 210,– Kč. Prodejní cena bude uhrazena převodem na účet obce 
do 15 dnů od podpisu smlouvy.
ZO rozhodlo•	 , že součástí kupní smlouvy bude i břemeno služebnosti inženýrské sítě na 
pozemku parc.č. 375/4 ve prospěch obce Ludgeřovice, z důvodu uložení řadu splaškové 
kanalizace na tomto pozemku.
ZO zmocnilo•	  starostu k podpisu kupní smlouvy dle bodů ZO 5.1 a) a ZO 5.1 b) tohoto 
usnesení.
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ZO rozhodlo•	  o prodeji části pozemku parc.č. 3583/6, ostatní plocha, ostatní ko-
munikace o výměře cca 107 m2, části pozemku parc.č. 3583/2, ostatní plocha, sil-
nice o výměře cca 90  m2 a celého pozemku parc.č. 3583/11, ostatní plocha, ostatní 
komunikace o výměře 196 m2 v k.ú. Ludgeřovice, s tím, že geometrický plán pro 
upřesnění výměry nechá na své náklady vyhotovit kupující. Pozemky budou prodány 
za kupní cenu, odvozenou z jednotkové ceny, stanovené znaleckým posudkem ze 
dne 21. 8. 2016, který vypracoval Ing. Erich Havlík, takto: jednotková cena pozem-
ku parc.č. 3583/11 činí 91,87 Kč/1 m2, jednotková cena pozemku parc.č. 3583/6 činí 
91,87,- Kč/1 m2 a jednotková cena pozemku parc.č. 3583/2 činí 577,91 Kč/1 m2, 
k těmto cenám bude připočtena cena znaleckého posudku, která činí 100,– Kč. Pro-
dejní cena bude uhrazena převodem na účet obce do 15 dnů od podpisu smlouvy.
ZO zmocnilo•	  starostu k podpisu kupní smlouvy dle bodu ZO 5.2 a) tohoto usne-
sení.
ZO rozhodlo•	  o uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene – zřízení služebnosti 
inženýrské sítě s vlastníkem pozemků, dotčených stavbou splaškové kanalizace obce 
Ludgeřovice.
ZO zmocnilo•	  starostu obce k podpisu smlouvy o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti inženýrské sítě s vlastníkem pozemků, dotčených stavbou splaškové kana-
lizace.
ZO rozhodlo•	  zrušit usnesení č. 9c) z 10. zasedání ZO, které se uskutečnilo dne 
15. 6. 2016, o uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o koupi nemovité věci 
s advokátní úschovou mezi Obcí Ludgeřovice (budoucí prodávající), XXX (budoucí 
kupující) a JUDr. Milanem Čichoněm, advokátem, Hlavní třída 1196, 708 00 Os-
trava – Poruba, na jejímž základě prodává obec Ludgeřovice kupujícímu pozemek 
parc.č. 3088/37 (orná půda) v k.ú. Ludgeřovice za cenu 989.976,– Kč bez DPH 
(1.197.871,– Kč vč. DPH).
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení) o uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o koupi nemovité 
věci s advokátní úschovou mezi Obcí Ludgeřovice (budoucí prodávající), XXX (bu-
doucí kupující) a JUDr. Milanem Čichoněm, advokátem, Hlavní třída 1196, 708 00 
Ostrava – Poruba. Na základě uvedené Smlouvy prodává obec Ludgeřovice kupují-
cím pozemek parc.č. 3088/37 (orná půda) v k.ú. Ludgeřovice za cenu 989.976,– Kč 
bez DPH (1.197.871,– Kč vč. DPH).
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 11. zasedání ZO Ludgeřovice.

Kultura
Svatováclavský hudební festival

Pod záštitou starosty obce Mgr. Daniela Havlíka se v ludgeřovickém kostele konal 
17. září koncert 13. ročníku Svatováclavského hudebního festivalu. Koncertovali zde všem 
dobře známí umělci Marek Eben – recitace a Tomáš Thon – varhany. Na programu bylo 
velké hudební dílo Petra Ebena JOB na známé téma z bible – starého zákona o tom, jak Bůh 
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ponoukaný Satanem zkoušel bo-
habojnost, pokoru a oddanost 
bohatého a úspěšného člověka 
Joba, vlastníka tisícových stád 
dobytka, otce velké, zdravé ro-
diny. Bůh postupně vzal Jobovi 
velmi drastickými způsoby nej-
dříve jeho stáda i s pastevci, pak 
jeho děti, později pak i zdraví 
Jobovi. Job však ve všech zkouš-
kách obstál, ve své oddanosti 
bohu vytrval. Bůh jej nakonec 
bohatě odměnil ještě většími 
stády dobytka, ještě větší rodi-
nou a velmi dlouhým životem, 
takže ještě zažil čtvrtou generaci svých potomků.

Petr Eben své hudební dílo JOB naplnil moderní, náročnou, silnou hudbou, která zní 
naléhavě a velkolepě.

Syn Petra Ebena Marek je všestranným mimořádně úspěšným umělcem a velkým člově-
kem. Provázel koncert recitací Jobova příběhu, jak ho podle Bible komentoval jeho otec.

Tomáš Thon je mezinárodně úspěšný hráč na varhany, je umělcem se širokým zá-
běrem. Mimo jiné pod vedením 
Petra Ebena podrobně studoval 
celé Ebenovo varhanní hudební 
dílo a je jeho zasvěceným inter-
pretem.

Koncert přilákal velký počet 
posluchačů, všechny lavice v kos-
tele byly plně obsazené. Marek 
Eben i Tomáš Thon podali obdi-
vuhodný výkon. Publikum bylo 
hudbou i mluveným slovem fas-
cinováno. Po koncertu posluchači 
aplaudovali vestoje.

AV.

Kalendář akcí
07. – 08. 10. 2016 Volby do zastupitelstva Moravskoslezského kraje (volební místnosti)
08. 10. 2016 Drakiáda (chata u 4. rybníku)
21. 10. 2016 Divadlo Propadlo (sál Obecního domu)
22. 10. 2016 Vítání občánků (obřadní síň Obecního úřadu Ludgeřovice)
12. – 13. 11. 2016  Výstava barevných a postavových kanárů a exotů  

(chovatelský areál Ludgeřovice)
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Základní a mateřská škola
Slavnostní zahájení školního roku

V letošním roce bylo 1. září po řadě let zahajováno na dvou místech, jelikož tzv. 
Dolní škola nebyla pro vyučování pro nevyhovující stav budovy používána. Zahajovalo 
se v 8 hodin v nově rekonstruované Dolní škole a v 9 hodin v hlavní budově školy v uli-
ci Markvartovická. V Dolní budově se otevírala 1. třída základní školy a jedna třída 
mateřské školy.

V Dolní škole děti a jejich rodiče přivítali Mgr. Daniel Havlík – starosta obce, 
Ing. Alena Janošová – místostarostka obce, Mgr. Karel Moric – ředitel školy, Ing. Pavel 
Borek – předseda SRPDŠ, Mgr. Václav Koloničný – ludgeřovický farář. Přišel i klaun 
a dětem rozdával barevné balonky. Všichni popřáli dětem a jejich rodičům, aby se 
jim ve škole líbilo a byli v učení úspěšní. Starosta obce k tomu pověděl základní fakta 
o provedené rekonstrukci budovy i celého školního pozemku. Pak byla stříhána obvyk-
lá bílá páska a už mohly děti a jejich rodiče poprvé vstoupit do budovy. Děti do mateř-
ské školy si hned v přízemí pod dohledem učitelek odložily věci v šatně a pokračovaly 
prohlídkou ložnice, záchodů, umývárny, herny, kde pak zůstaly a okamžitě si začaly 
hrát. Vše se událo bez dalších oficialit. To prvňáčci byli i s rodiči zavedeni v přízemí do 
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tělocvičny, kde se konalo slavnostní pasování prvňáčků. Pasování provedly žákyně 9. 
třídy. Pak si děti odvedla do třídy v patře jejich třídní učitelka Mgr. Alena Rajnochová, 
kde si poprvé sedly do lavic.

V hlavní budově se slavnost zahajování školního roku konala, obdobně jako v minu-
lých letech, ve velké chodbě školy, kde se shromáždily všechny děti od 2. do 9. tříd, jejich 
rodiče a učitelé. Zahájení uvedla učitelka Mgr. Marcela Bilová. Všechny pak pozdravili 
a hodně úspěchů ve škole popřáli starosta, ředitel školy, farář a předseda SRPDŠ. Vy-
braní žáci také všem zazpívali, zahráli, zarecitovali. Pak se už děti se svými třídními 
učiteli odebrali do svých tříd. V půl desáté se ve vstupní hale konalo pasování prvňáč-
ků. Děti a jejich rodiče přivítali starosta, ředitel školy, předseda SRPDŠ a farář. Žač-
ky 9. třídy pak provedly 
pasování a paní učitelka 
Mgr. Michaela Krygle-
rová si prvňáčky odvedla 
do třídy, kde jejich rodiče 
s dojetím sledovali první 
chvíle svých potomků ve 
školních lavicích.

Letošní slavnost za-
hájení školního roku 
se vydařila, přispělo 
k tomu i nádherné, ještě 
letní počasí.

AV.

Obratiště před školou
Všichni, kteří 

vozíte své děti do 
školy autem, si zce-
la jistě vzpomínáte 
na doslova kritické 
dopravní situace, 
se kterými jsme se 
v předešlých letech 
hlavně ráno setká-
vali na téměř ucpa-
ném parkovišti před 
obecním úřadem. Na parkovišti mnohdy hrozily nejen dopravní nehody, ale také úrazy žáků 
a dospělých. O této situaci jsme během celého roku diskutovali s obecním úřadem a jsem 
nesmírně rád, že se nám společně podařilo vytvořit obratiště s výstupní zónou pro žáky. 
Již po prvních dnech provozu je patrné výrazné zlepšení nejen dopravní situace, ale také 
bezpečnosti. Děkuji především Vám rodičům za dodržování pravidel bezpečného provozu 
a plynulosti dopravy. Dovolte mi, abych závěrem touto cestou také poděkoval vedení obce 
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Ludgeřovice v čele s panem starostou Mgr. Danielem Havlíkem za financování této ojedi-
nělé dopravní stavby i vedoucímu odboru výstavby, životního prostředí a údržby obce panu 
Jiřímu Olšákovi za dohled nad samotnou realizací.

Mgr. Karel Moric, 
ředitel ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Vrabčáci se radují – zase máme školku o něco krásnější!
Čas prázdnin a dovolených slouží k odpočinku, ale také je to doba, kdy se ve školách 

a školkách mohou provádět opravy a úpravy a jiné to nebylo ani ve školce na Vrablovci.
V září na nás čekalo překvapení. Máme krásnou novou herničku v podkroví, kde mohou trávit 

chvíle děti, které rády tvoří nebo ji využijí ke klidným hrám 
v době odpočinku, kdy se jim nepodaří usnout. Také se podařilo 
vybudovat sociální zařízení – záchodek a pisoár, aby děti nemu-
sely běhat po schodech do přízemí. Co se tedy změnilo? Opra-
vila se podlaha a je krásně vyrovnaná, nové stěny, osvětlení, 
radiátory, přívod teplé vody, dveře – jedním slovem – KRÁSA. 
A máme velkou radost. Na školní zahradě je vyrovnaný terén. 
Naši zahradu a místní hřiště dělí nové oplocení, které bylo již 
opravdu důležité.

Nový školní rok se rozjel s plným počtem dětí a našim 
přáním je, aby byl klidný, pohodový, plný radosti a smíchu 
a děti i rodiče se cítili bezpečně a spokojeně. Tak snad se 
nám to podaří.

Bc. Pavla Olšáková, vedoucí učitelka MŠ Vrablovec
ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Soutěž ve sběru žaludů, kaštanů a papíru
Sběr kaštanů a žaludů (každé zvlášť) proběhne v prostorách dílen ZŠ Ludgeřovice každý 

pátek v říjnu v době od 7:00 do 8:00 hodin. 
Sběr starého papíru (časopisy, letáky, noviny – nemusí být tříděný, ale nutné svázat, nebude-

me brát lepenku) proběhne v úterý 18. 10. 2016 od 12:00 – 16:00 hod. a ve středu 19. 10. 2016 
od 7:00 – 8:00 hod. Svázaný starý papír se bude vybírat a vážit v prostorách dílen naší školy.

Těšíme se na Vaši spolupráci.                           
ZŠ a MŠ Ludgeřovice  
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Klub důchodců Ludgeřovice se loučil s létem
Tato tradiční akce Klubu důchodců Ludgeřovice se tak jako v minulých letech konala 

v areálu moštárny ludgeřovických zahrádkářů v ulici U Statku. Letos to bylo 26. srpna. 
Bylo jasno a teplota se blížila + 30 °C, pod slunečníky a s dostatkem tekutin však bylo dobře. 
Účastníků bylo dost, akce byla pečlivě svépomocí připravená, organizovaná i provedená. 
Všichni byli spokojeni, dobře se bavili a od 16 hodin vydrželi až do tmy.

AV.

návštěva zástupců SDH Ludgeřovice v Liptovské Kokavě
Přišel pátek 26. srpna 2016 odpoledne. Vyrážíme plně obsazeným autem směrem k slo-

venské Liptovské Kokavě. Cesta ubíhá rychle. Tomáš je dobrý řidič. Smysl cesty je návštěva 
u našich přátel – dobrovolných hasičů z Kokavy.

Přijeli jsme v pozdním odpoledni a zastihli téměř všechny na místním fotbalovém hřišti, 
kde se ještě věnovali tréninku. Kokava již byla krásně vyzdobená na oslavy, které se odehrály 
následující den a byly pořádány při příležitosti 1. výročí Memoriálu Jaroslava Majera a Ko-
kavského jarmarku.

V sobotu ráno jsme po snídani měli sraz u jejich hasičské zbrojnice, odkud vyrážel slav-
nostní průvod k již zmíněnému hřišti. Pak po nástupu mohla začít soutěž v hasičském 
sportu – Memoriál Jaroslava Majera. Naši hoši obsadili 4. místo. Asi jim nevyhovovalo, že 
pravidla dovolila start jen s hadicemi na startovací čáře a voda se musela nasávat. Moc je 
to mrzelo, takže i v 30 °C vedru vyzvali výherce – všechny tři – zlaté, stříbrné i bronzové, 
aby se zasoutěžilo dle našich pravidel. Všichni souhlasili, takže se jelo znovu – hadice byly 
nachystány na základně a dělala se tzv. nalévačka. Naši muži si opravdu věřili a porazili 
vyzývající družstva.

Následně organizátoři nastříkali dětem na hřiště hasící pěnu, čímž bylo způsobeno veselí 
nejen dětem, ale i značnému množství dospělých.

Dalším cílem byl oběd – vynikající kotlíkový guláš, i když v tom vedru byl nechladnoucí, 
takže dost z nás mělo trošku spálené pusinky.

Spolky
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Odpoledne a večer jsme 
strávili ve všeobecném veselí – 
na trhu, obecních slavnostech 
a noční tancovačce. Nálada byla 
perfektní. Jsem přesvědčena, že 
jsme se dobře prezentovali a dů-
stojně se uctila památka Jarosla-
va Majera, který nás loni opustil. 
Byl to muž, jenž se dal nazvat 
hasičem – srdcařem.

V neděli ráno šli někteří do 
kostela. Někteří se šli projít 
a rozloučit s hostiteli. Cesta na-
zpět probíhala opět v klidu a po-
hodě. Všichni jsme z této návště-
vy měli dobrý pocit. Těšíme se na příští akci.

Jitka Barabaschová,
SDH Ludgeřovice

XI. ročník firefighters Challenge je minulostí
Již po 11. se v Ludgeřovicích zápolilo v disciplíně TFA o nejtvrdší hasičskou dvojici. Ano 

dvojici, nikoliv jednotlivce, jak v takových to kláních bývá zvykem. Naše soutěž je tímto 
odlišná a tak jsme první zářijovou sobotu přivítali na startu 24 dvojic hasičů a také 7 dvojic 
hasiček jak od nás, tak také z Polska a Slovenska. Záštitu nad akcí jako každoročně převzal 
starosta obce Mgr. Daniel Havlík.

Za krásného počasí se s tratí, na které najdeme jak silové, tak vytrvalostní úseky, začali 
potýkat muži v plné zásahové výstroji, kteří měli závod ještě ztížen i dýchacím přístrojem 
jako zátěží. Byly vidět opravdu špičkové výkony a pořadí se měnilo každou odběhlou dvojicí. 
Po doběhu poslední mužské dvojice následovala drobná úprava trati a na start se postavily 
dvojice žen, jejichž výkony si s ničím nezadaly oproti svým mužským kolegům. Po doběhu 
poslední dvojice pak již následovalo slavnostní vyhlášení výsledků.

V kategorii Ženy se na 3. místě umístila Radka Malcharková a Karin Bočková z SDH 
Strahovice, na 2. místo dosáhla 
dvojice Veronika Tomaškovičová 
a Lucie Jentkyová z SDH Závada. 
Vítězkami se pak pro letošek staly 
Pavla Barabaschová a Kristýna Tes-
sarzová, kdy spojily své síly SDH 
Ludgeřovice a Markvartovice.

V kategorii Mužů bylo pořadí 
následovné. Třetí příčku obsadili 
borci Zdeněk Janoš a Lukáš Muč-
ka, opět spojená dvojice z SDH Hať 
a Šilheřovice. 2. místo obsadila také 
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kombinovaná dvojice Jakub 
Kamenár a David Pašek 
z SDH Bobrovníky a Bo-
huslavice. Vítězi, kteří si tak 
převzali putovní pohár pro 
letošek, se poprvé v historii 
stala dvojice ze zahraničí 
a to konkrétně z Polska, ve 
složení Marcin Zdzieblo 
a Ireneusz Opolony, repre-
zentující KM PSP Žory 
a Rybnik.

Závěrem bych chtěl po-
děkovat všem sponzorům 
letošního ročníku a všem dalším, kteří pomohli s organizací a průběhem soutěže. A za rok 
na viděnou.

Za pořadatele z SDH Ludgeřovice
Ing. Patrik Lange

Klub důchodců Vrablovec oslavil hlučínský krmáš
Důchodci slavili 7. září odpoledne ve Společenském domě. Přišli je pozdravit i před-

stavitelé obcí. Za Ludgeřovice to byli starosta Mgr. Daniel Havlík a místostarostka 
Ing. Alena Janošová. Za Hlučín starosta Mgr. Pavel Paschek, místostarostka Blanka 
Kotrlová a koordinátorka Komunitního plánování Hlučínska Ing. Tereza Šimánková. 
Všichni ocenili bohaté aktivity klubu a odpověděli na dotazy týkající se například vy-
bavení autobusových zastávek na Vrablovci. Předsedkyně klubu Eva Vojevodová při-
pomněla historii hlučínského krmáše a plánované akce klubu v nejbližší době. Pak už 
začala krmášová oslava s pohoštěním, sousedským povídáním, zpíváním. Vydržela až 
do večera, všichni pak odcházeli domů spokojeni.

AV.
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Exkurze do nošovic a marlenky
Ve čtvrtek 8. září jsme uspořádali 

zájezd do pivovaru Radegast v No-
šovicích nedaleko Frýdku-Místku. 
Nejdříve nás průvodce v návštěvnic-
kém centru seznámil s historií  piva. 
Spatřili jsme reálný proces vaření 
piva, nahlédli  jsme do haly nazý-
vané ležáckým sklepem. Na trase 
jsme viděli panely, které představují 
jednotlivé části výroby piva i pivo-
varnictví jako obor. Na některých 
místech byly vestavěny velkoplošné 
obrazovky, na nichž jsme viděli zá-
běry z provozů, kam z bezpečnostních  důvodů nelze vstoupit. Závěrem prohlídky byla oblíbená 
degustace ve vyhlídkové restauraci nad pivovarem s krásným výhledem na panorama Beskyd.

Odpoledne jsme odjeli na exkurzi a prohlídku Marlenky, kde jsme zhlédli projekci dokumen-
tárního filmu doprovázeného výkladem a prezentaci firemní historie produktů Marlenka. Ochut-
nali jsme vynikající výrobky a značkovou  kávu Marlenka café. Následovala řízená prohlídka výro-
by medových dortů. Na závěr si každý z nás mohl nakoupit za zvýhodněné ceny jejich výrobky.

Počasí se vydařilo a účastníkům se zájezd líbil.
Eva Vojevodová,

předsedkyně KD Vrablovec

Spolek ludgeřovických chovatelů slaví 50 let své existence
V roce 1966 byla v Ludgeřovicích založena Společenská organizace (jak byly tehdy spolky 

nazývány) chovatelů, která sdružovala zejména chovatele drobného hospodářského zvířectva. 
Vedle chovatelů z Ludgeřovic do ní vstoupili i chovatelé z Petřkovic, Markvartovic, Koblova, Hati 
a Šilheřovic. Většinou chovali králíky, slepice, kachny, husy, někteří holuby, případně nutrie, kozy, 
ovce, ale i kanáry, papoušky, akvarijní ryby a další. Spolek založili, aby si mohli vyměňovat zku-
šenosti a porovnávat dosažené výsledky chovu a také zajišťovat krmivo a další potřeby chovatelů, 
což tehdy nebylo vůbec jednoduché, jelikož všeho byl velký nedostatek.

Ustavující schůze se konala v lednu 1966, za členy se přihlásilo 34 chovatelů. Prvním předse-
dou byl zvolen Karel Bobřík, členy výboru pak Rudolf Kudělka, Erich Malčok, Zdeněk Sonntag, 
Jaroslav Kus a Andělín Klapec. Roční členský příspěvek byl stanoven na 30 Kčs pro ty, kteří přešli 
z jiných organizací a 35 Kčs pro nové členy.

Spolek se měl k životu a přes mnohá úskalí tehdejší komunistické doby úspěšně plnil své poslá-
ní. Jeho působením se významně zvyšovala úroveň chovatelské práce, začala se chovat kvalitnější 
plemena, zvýšila se veterinární péče. Spolek pořádal výstavy, hodnocení drůbeže, soutěže, orga-
nizoval zajišťování a rozdělování krmiv. Nezapomínal ani na společenské akce pro členy, jako jsou 
např. plesy. Přicházeli noví členové, odcházeli ti z okolních obcí, když si založili spolek vlastní. 
Celkově členů přibývalo.

V roce 1972 přislíbil spolku MNV přidělení pozemku u bývalého nádraží (současný areál cho-
vatelů), aby si tam vybudoval chovatelský areál. Členové se okamžitě pustili do práce, zanedbaný 
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pozemek vyčistili a zahájili přípravy na postavení budovy. Převod pozemku se však byrokraticky 
protahoval až do roku 1978, a stavba nemohla začít. V roce 1974 to způsobilo ve spolku vážnou 
krizi, část členů vystoupila. Spolek však fungovat nepřestal a v roce 1978 se mohlo konečně při-
stoupit ke stavbě budovy, která stojí a slouží dodnes. Vše postavili svépomocí a už v roce 1979 
pořádali v budově velkou výstavu. Do konečné podoby dokončili celý areál v roce 1980. Členové 
na stavbě odpracovali ve svém volném čase zadarmo kolem 20 000 hodin, v dnešní době něco 
nepředstavitelného.

Členové spolku začali být se svými výsledky hodně úspěšní na soutěžích a výstavách 
v okresním, krajském i celostátním měřítku. V osmdesátých letech překročil počet členů 
číslo 80.

V roce 1987 byl předsedou zvolen Arnošt Vraník. V roce 1992 došlo k další vážné kri-
zi spolku. V novém tržním hospodářství ve státě nebylo třeba spolkem zajišťovat krmivo 
a další potřeby členů, proto část členů vystoupila, protože „žádné krmivo, žádné výhody“, 
zbylo jich 51. Za předsedu byl zvolen Valter Reintaler. Do popředí zájmu se dostával chov 
poštovních holubů, kanárů a exotů, každoročně ve svém areálu pořádali a dodnes pořádají 
velké a úspěšné soutěžní výstavy, kterých se účastní chovatelé z celého kraje, ale i z Polska 
a Slovenska. I v této oblasti byli ludgeřovičtí na výstavách a soutěžích velmi úspěšní.

V roce 2005 byl předsedou opět zvolen Arnošt Vraník a je jím dodnes. 
V současné době jsou poštovní holubi a postavoví kanáři hlavními oblastmi, kterým se spolek 

věnuje a to velmi úspěšně. Holubi jeho členů se 
v závodech umísťují často na předních místech. 
V jeho areálu jsou pravidelně shromažďováni 
poštovní holubi i z okolních spolků k odvozu 
na závody. Každoročně na podzim je zde velká 
soutěžní výstava postavových kanárů a exotů. 
Prostě spolek žije naplno a chovatelství jeho 
členů je pro ně celoživotním koníčkem. Škoda 
jen, že mladých členů je málo.

Blahopřejeme ludgeřovickému spolku 
chovatelů k významnému výročí a přejeme 
mu úspěšnou činnost i v dalších letech.

Na fotografiích:

Členové ve svém areálu v roce 1987 Svépomocí postavená budova v areálu v roce 1985 

Členové na setkání v roce 1977

AV.
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Zajímavosti
Z obecní kroniky za r. 1973

V Československu byla zavedena poštovní směrovací čísla. V Praze byl uveden do pro-
vozu Nuselský most, tehdy nazvaný Most Klementa Gottwalda. Premiéru měla filmová 
pohádka „Tři oříšky pro popelku“. Podruhé byl prezidentem republiky zvolen Ludvík Svo-
boda. V republice se stala tři velká neštěstí – v únoru v Ruzyni havarovalo ruské letadlo TU 
154, zahynulo 66 osob včetně kapely Evy Pilarové – v červenci psychicky narušená 22 letá 
Eva Hepnarová v Praze najela nákladním autem do lidí čekajících na tramvaj, 8 lidí zabila, 
byla odsouzena k trestu smrti – v prosinci zabil v Tachově výbuch svítiplynu 47 osob.

Zde je šikmým písmem doslovný přepis zápisu v kronice obce Ludgeřovice za rok 1973 
doplněný komentáři svislým písmem a nalezenými fotografiemi z té doby:

Příznivý vývoj mezinárodních událostí v roce 1973 se projevil příznivě na myšlení lidí v naší 
obci. Skončilo jednání o nastolení míru ve Vietnamu, byl nastolen mír na celém světě. Radost 
z mírového soužití netrvala dlouho. Izraelská agrese proti arabským zemím vyvolala další ohnisko 
bojů na Středním východě. Touha po míru, po spravedlivém uspořádání poměrů v Evropě byla sil-
nější. S uspokojením přijala většina občanů uzavření dohody mezi Německou spolkovou republikou 
a ČSSR a jednání o svolání celoevropské konference k nastolení trvalého míru v Evropě.

Závazky závodů a občanů byly zaměřeny na počest 25. výročí Vítězného února, které oslavili pra-
cující celé republiky i naší obce. Byly to závazky hodnotné a přispěly k dalšímu zvelebení měst a obcí.

Hlavní úkoly plánu a rozpočtu národního výboru na rok 1973 vycházely z volebního programu 
NF a z připomínek občanů přednesených na veřejných schůzích. Přesto, že příjmy, které MNV 
dosáhnul, ve výši 1 383 294 Kčs jsou vyšší, než stanovil plán, nepodařilo se zajistit příjmy v plné 
výši ve všech odvětvích. Největším dlužníkem se staly Komunální služby, neboť tento podnik ří-
zený MNV nesplnil odvod v celkové výši 145 000 Kčs. Tento dluh způsobil, že některé stav-
by musel MNV hradit ze svého přebytku hospodaření. Na krytí výdajů vynaložil národní výbor 
1 173 679 Kčs především na vybavení škol, na veřejné osvětlení, na opravu a údržbu bytových 
domů, na údržbu místních komunikací, na úpravu hřbitova a na ostatní zařízení MNV.

V roce 1973 vstoupil MNV do druhého roku volebního období. Úmrtím poslance MNV s. Jana 
Lampy se uvolnilo poslanecké místo ve volebním obvodu 12. Doplňovací volby se konaly dne 
28. 11. 1973 a v nich byl novým poslancem MNV zvolen Ing. Bohumil Poruba, zaměstnanec 
ČSD. Volby měly dobrý průběh a vyznačovaly se masovou účastí občanů na volbách. V tomtéž dnu 
byla zvolena novou poslankyní ONV v obvodu 67 Libuše Biravská za Annu Kocurovou, která pro 
nemoc požádala o uvolnění z funkce. Ve složení komisí a rady MNV nedošlo ke změnám.

Přestože se nepodařilo splnit všechny úkoly, s kterými plán počítal, bylo vykonáno kus 
užitečné práce při zvelebení obce. Kanalizační síť byla prodloužena o 1 200 m, především 
v úsecích nad hřištěm a u rybníků nákladem 75 000 Kčs. Velmi dobře si vedli členové Tělo-
výchovné jednoty, kteří za pomoci MNV dokončili kluziště, zajistili výstavbu kabiny před 
vchodem, vybudovali zábrany za brankami na hřišti kopané, provedli nátěry konstrukcí 
a další drobné úpravy na hřišti. Elektrická síť byla rozšířena v těch úsecích obce, kde v uply-
nulých letech byly postaveny nové rodinné domky. Současně bylo v těchto místech rozšíře-
no veřejné osvětlení. Tyto práce se uskutečnily na staveništích u lípy, nad stanicí plynárny, 
u rybníků a na hranici s Markvartovicemi. Bez nároku na odměnu si občané bydlící v okolí 
domu čp. 308 vybudovali nový můstek přes potok, u Petřkovic byla postavena nová betonová 
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lavice spojující naši obec s Petřkovicemi. Vodovodní síť byla obnovena u pekárny „Budouc-
nost“ v délce 150 m. V polovině roku bylo započato s úpravou Horní ulice, akce však nebyla 
dokončena a přechází do roku 1974. Za budovami ZDŠ byly prováděny úpravy hrací plochy. 
Všechny tyto akce byly financovány z prostředků fondu rezerv a rozvoje MNV nebo z do-
plňkových zdrojů. Pro údržbu veřejného osvětlení zakoupil MNV multikáru s výsuvným 
žebříkem. Tato koupě se vyplatila především proto, že ulehčila práci pracovníkům údržby. 
Tyto služby využívaly i sousední obce. Provozovny MNV nerozšiřoval z toho důvodu, že 
v obci zajišťoval podnik Komunálních služeb. Ukázalo se, že řízení podniku v tak malém 
rozsahu není do budoucna vyhovující a proto byly v celém okrese činěny přípravy na sloučení 
podniků ve větší celky. Naše Komunální služby se tak k 1. 1. 1974 sloučily s podnikem Hlučín 
se sídlem v Hlučíně. Snad i tato skutečnost zapříčinila, že se podnik nevyrovnal se všemi 
ukazateli plánu. Jen plán výkonů splnil na 100 %, ostatní zůstaly hluboko pod plánem. Vy-
soké splnění plánu vykazuje pekárna jako provozovna MNV. Celý přebytek věnoval MNV 
na úpravy místností ve Společenském domě na Vrablovci, které po dokončení budou sloužit 
jako provozovna pohostinství.

Závazky společenských organizací a občanů byly organizované k plnění volebního programu, 
k zlepšení masové organizační práce MNV a na zajištění kulturních akcí. Závazek byl vyhodno-
cen na plenárním zasedání MNV. Bylo vytvořeno dílo v hodnotě 1 190 000 Kčs a odpracováno 
29 930 brigádnických hodin.

Veřejné schůze svolával MNV v březnu a říjnu. Osvědčilo se svolávání schůzí v menších obvo-
dech, neboť se zvýšil počet občanů na schůzích. Konaly se v hostinci u bývalé pošty, ve společenském 
domě, v hostinci „ Na rozcestí“ a v osadě Vrablovec v novém Kulturním domě. Občané nejvíc žá-
dali úpravy cest, kanalizaci, vodovod a plyn do obvodů, kde bydlí. Oznámení, že dojde ke sloučení 
obcí Petřkovice, Ludgeřovice, Markvartovice se setkalo u občanů s kritickými připomínkami.

V osadě Vrablovec pracoval občanský výbor, v jehož čele pracoval poslanec MNV s. Jaromír Bednařík. 
Stal se dobrým pomocníkem MNV při všech akcích pořádaných v této osadě, ale i v rámci celé obce.

Každý poslanec MNV měl svůj ohraničený volební obvod. Na veřejných schůzích, plenárních 
zasedáních a na schůzích komisí přednášel stížnosti a náměty občanů, zval občany na schůze, celo 
obecní akce a pomáhal zajišťovat brigády k zvelebení obce.

Výrazně se zlepšila úroveň členských schůzí VO KSČ především proto, že se zlepšila účast členů, 
ale především zvýšenou účastí registrovaných členů strany organizovaných na svých pracovištích. 
Členské schůze se konaly pravidelně jednou za měsíc, výborové byly svolávány každý druhý týden. 
Předsedou VO KSČ byl znovu zvolen s. Jan Hrdina. Výbor organizace přijal opatření utvořit ve 
všech větších společenských organizacích stranické skupiny. První zahájila činnost v Svazarmu 
pod vedením s. Dlouhého. Členové výboru se zúčastňovali výročních členských schůzí společenských 
organizací, aby lépe poznali činnost těchto organizací.

Druhá politická strana v obci Čsl. strana lidová nezanikla, nevykazuje však žádnou veřejnou 
činnost, ani neorganizovala veřejné nebo kulturní akce.

Kladem v práci TJ bylo především získávání mládeže pro tělovýchovu a sport. V oddílech ko-
pané soutěžilo jedno žákovské družstvo, 1 družstvo dorostenců a jedno dospělých. Družstvo mužů 
přešlo z opavského okresního přeboru do přeboru města Ostravy. Oddíl ledního hokeje mohl poprvé 
soutěžit na nově vybudovaném kluzišti a hrál krajskou soutěž. Na novém kluzišti využívali svůj 
volný čas žáci ZDŠ, předškolní děti i dospělí, neboť se bruslilo dlouho do noci. Dalším oddílem TJ, 
který vykazoval dobré umístění v krajské soutěži, byl oddíl stolního tenisu. „B“ mužstvo soutěžilo 
v okresním přeboru. Nově bylo ustaveno družstvo dorostenců ledního hokeje.
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Pro práci v Svazarmu byli získáni další mladí lidé. Prováděli výcvik branců pro celé 
středisko, to je nejen pro naši obec, ale i pro Petřkovice, Markvartovice, Šilheřovice, Koblov, 
Lhotku a Hošťálkovice. Dobře si vedli členové Svazarmu při výcviku psů, dobré výsledky 
vykazují i ostatní oddíly. S úspěchem byla organizována střelecká soutěž o putovní pohár 
rady MNV. Zúčastnily se jich družstva ze všech společenských organizací.

Organizace ČČK v Ludgeřovicích a na Vrablovci se zaměřily na nábor dobrovolných dár-
ců krve. V roce 1973 bezplatně darovalo krev 123 občanů. S úspěchem organizovala organi-
zace zájezdy po republice a do NDR.

Požární sbor pokračoval ve výstavbě cvičiště u lípové cesty. V těchto místech pořádali cvi-
čení a zábavné akce. Tři menší požáry, které vypukly v uplynulém roce, byly včas likvidová-
ny, takže nedošlo k vážnějším škodám. Hořela hospodářská budova u domu p. Kučerové nad 
mlýnem, v domě p. Kotuly pod Společenským domem a v domě p. Gorného u nádraží.

Požární sbor na Vrablovci věnoval zvýšenou pozornost dokončení Kulturního domu v osa-
dě. Svaz zahrádkářů pořádal 1 výstavu ovoce a zeleniny v požární zbrojnici. Výstava byla 
velmi dobře připravená a měla u občanů úspěch. V nové moštárně u Státního statku lisovali 
pro občany ovoce k získání moštu. Ve farské zahradě, kde mají vysazený sad, prováděli další 
výsadbu stromků.

Spolek ludgeřovických zahrádkářů byl v sedmdesátých letech velmi aktivní a v obci 
populární. Měl více než 100 členů, většina z nich byli mladí pracovití muži. Zahrád-
káři například přeměnili zanedbanou farskou zahradu na intenzivní ovocnářský sad. 
Obětavě svým malým traktůrkem také obdělávali políčka „kovozemědělců“, jak se teh-
dy říkalo drobným uživatelům zemědělské půdy.

Svaz chovatelů drobného hospodářského zvířectva zaměřil svou činnost na přípravy k vý-
stavbě nového střediska u nádraží. Měl dobře organizovanou výstavu drobného hospodářské-
ho zvířectva v sále Společenského domu. Zúčastnili se jí i chovatelé sousedních organizací.

K zájmové činnosti a k pořádání svých akcí využíval Svaz socialistické mládeže místností 
v budově MNV. Koncem roku byla jim přidělena místnost užívaná Státním statkem za farní 
budovou, která po úpravě bude sloužit výhradně mládeži.

Český svaz žen uspořádal pro zájemce 3 kurzy šití a jeden kurz vaření. Počet členek Sva-
zu vzrostl na 98. Členky organizace navštívily Dětský domov v Opavě, kde předaly dětem 
upomínkové dárky.



10 / 2016 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

19

Převážnou většinu zemědělské půdy obdělával v naší obci Státní statek. Hlavní provozní 
budovy měl rozmístěny v blízkosti farmy a v dolní části obce v tak zvaném dvoře. V obci ne-
byla samostatná provozovna a tak veškeré práce v rostlinné a živočišné výrobě byly řízeny ze 
střediska v Hati. Koncem roku došlo však opět k utvoření střediska pro Ludgeřovice – Mark-
vartovice. Prostory u fary statek uvolnil a přemístil veškerou mechanizaci i s pracovníky do 
Markvartovic. V obci zůstalo jen středisko živočišné výroby ve dvoře. I v průběhu roku 1973 
hospodařil samostatně zemědělec Hubert Poruba na výměře 19 ha zemědělské půdy. Zbývají-
cí drobní uživatelé tvoří skupinu do 50 arů půdy. Podle sčítání k 1. 1. 1974 vykazují drobní 
zemědělci tyto stavy dobytka: 32 ks skotu, 3 koně, 3 531 slepic, 86 hus, 11 kachen, 38 koz, 
36 ovcí a 32 prasat.

Od zahájení školního roku 1973/74 se snížil počet ročníků ve škole v osadě Vrablovec. Tuto 
školu navštěvují nyní žáci 1. – 3. ročníku, zbývající ročníky byly přesunuty na ZDŠ do Hlu-
čína. Původně se uvažovalo se zrušením této jednotřídní školy. Na žádost rodičů byla škola 
v osadě ponechána a snížen jen počet ročníků. Navštěvovalo ji 14 žáků. Funkci ředitelky 
zastávala v této škole s. Anna Klapuchová.

Ve škole u MNV se počet tříd nezměnil. Ředitelem školy byl s. Jaromír Vondrů. V dolní 
části obce navštěvovali školu žáci 1. – 5. ročníku. Chodilo sem 140 žáků. V roce 1973 byl 
ředitelem školy s. Adolf Burgel. Pro žáky školy u MNV bylo zajištěno stravování ve školní 
jídelně, která byla umístěna naproti kostelu. Předškolním dětem byl umožněn pobyt v mateř-
ských školách. Mateřskou školu I navštěvovalo 30 dětí, mateřská škola II měla dvě oddělení 
s návštěvou 45 dětí.

Kulturní život usměrňoval Společenský klub řízený s. Josefem Vlkem. Ve své péči měla 
tato příspěvková organizace MNV Společenský dům, kde se konaly veškeré kulturní a zá-
bavné akce. V době od ledna do března tu byly plesy pořádané společenskými organizacemi, 
později po celý rok taneční zábavy pro mladé.

Oslavy 1. máje se konaly ve středisku Petřkovice. Krásné jarní počasí vylákalo do průvodu 
veliký počet občanů. Počet členů společenských organizací a občanů byl snad největší za po-
slední dobu a průvod naší obce byl nejmohutnější ze všech obcí, které se oslav ve středisku zú-
častnily. Prostředí manifestace nebylo vhodně voleno a tak většina účastníků oslav odcházela 
roztrpčena. Více než 1 000 občanů se sešlo na lampionovém průvodu pořádaném v předvečer 
1. máje na počest osvobození obce. Tato akce se konala na hřišti u dvora. Na slavnostním 
plenárním zasedání MNV ke dni osvobození ČSSR byla vyznamenána organizace Požární 
ochrany Vrablovec za úspěšnou činnost při stavbě kulturního domu.

Oslavy dne dětí pořádaly školy se SRPŠ. Měly dobrou úroveň a velmi dobrou účast rodičů, 
kteří přišli shlédnout vystoupení svých dětí.

Shromáždění na počest Vítězného února, k zahájení Měsíce československo sovětského přá-
telství se konaly v místním kině.

Kino samotné nesplnilo to, co se od takového zařízení vyžaduje. Nezlepšilo se prostředí 
v kině a také vzhled budovy není uspokojivý. To jsou hlavní důvody, proč opět došlo k poklesu 
počtu účastníků. I když finanční ukazatelé nejsou hlavním měřítkem k provozní činnosti, je 
nutno si povšimnout, že tržby kino splnilo na 70 %, plán návštěvnosti na 97,3 %. Konalo se 
160 představení a těchto se zúčastnilo 9 739 osob.

Radostnější jsou výsledky místní knihovny především proto, že stále více čtenářů navště-
vuje vzorně upravené prostředí knihovny. Starost i péče o čtenáře se vyplatila. Vždyť za rok 
1973 vykazuje 20 524 výpůjčky a počet čtenářů vzrostl na 408 osob. Přízeň občanů si získal 
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recitační kroužek SSM u místní knihovny při vystupování u veřejných akcí společenských 
organizací a MNV.

Obvodní lékař Dr. Gill ordinoval v domě čp. 544. Tradiční chřipkové onemocnění v zimním 
období postihlo hodně občanů, nepřevýšilo však průměr uplynulých let. Epidemické onemocnění se 
nevyskytlo. Dětskou poradnu umístěnou na faře navštěvovaly matky s dětmi z naší obce a z Mark-
vartovic. Ostatní odbornou lékařskou pomoc poskytovali odborní lékaři v Hlučíně a v nemocnici 
v Petřkovicích.

Bytovou situaci v rodinách si občané řešili sami výstavbou rodinných domků, neboť jiná vý-
stavba se v roce 1973 v obci neuskutečnila. V průběhu roku bylo povoleno 21 novostaveb rodinných 
domků a u 13 přestaveb získali stavebníci další bytovou jednotku. Počet domků v obci vzrostl na 
1 115. Moderní vilky stavěné občany mají nejen pěkný vzhled, ale i účelné a moderní vybavení.

Vzrostla životní úroveň všech občanů. Zlepšilo se zabezpečení důchodců a těm, kteří mají 
nejnižší příjmy, poskytovala výpomoc komise MNV. V roce 1973 věnoval MNV pro tyto účely 
14 000 Kčs, především na nákup uhlí, ložního prádla a ošacení.

Počet obchodů a hostinců je stejný jako v minulých letech, i když u většiny se zlepšilo vybavení, 
zlepšilo se celkové zásobování zbožím. Výhodné spojení obce s Ostravou a také to, že převážná vět-
šina žen je zaměstnána v podnicích v krajském městě, umožnila ženám nákup zboží v Ostravě.

Spojení osady Vrablovec s okolními městy zajišťovaly autobusy ČSAD, v Ludgeřovicích tram-
vaje DPMO.

Podle údajů u MNV se v uplynulém roce narodilo 72 dětí, všechny v porodnicích v Ostravě 
a v Opavě. Stále více pohřbů bylo vypravováno z márnice u hřbitova. Na hřbitově bylo 
pochováno 98 zemřelých z Petřkovic, Markvartovic a z naší obce. V obřadní síni MNV 
uzavřelo občanský sňatek 39 novomanželů. Sňatky zde uzavírali mladí lidé z naší obce 
a z Markvartovic. V obřadní síni se konalo i slavnostní vítání dětí. Uskutečnilo se dvakrát 
a matky zapsaly své děti do pamětní knihy. Do ní byli i zapisováni jubilanti při významných 
výročích. Byly zde zapsány i dvě zlaté svatby. Nejstarší občanku 100 letou Žofii Návratovou 
uvítali představitelé obce na MNV. Slavnostní obřad na MNV natáčela ostravská televize. 
Malé slavnosti se zúčastnila i početná skupina příbuzných oslavenkyně. Spoluorganizátorem 
byl i ČSŽ.

K 31. 12. 1973 měla naše obec 4 693 obyvatel. S tímto počtem obyvatel byla největší obcí 
opavského okresu.

Ze starších tradic se největší oblibě těšil tzv. šmigrust. V pondělí velikonoční obcházeli 
chlapci ty domy, ve kterých bydlela děvčata a za to, že je polévali, obdrželi odměnou malovaná 
vajíčka nebo jiné sladkosti. Na podzim bývá oslavován krmáš. Do rodin jsou zváni příbuzní 
a známí k oslavě tohoto svátku. U nás je to neděle po 20. 11.

Rybáři, kteří mají pronajaté rybníky pod finskými domky, pořádali rybářské závody pro 
své členy a místní občany.

Ve větším rozsahu byly organizovány oslavy Mezinárodního dne žen. U předsedy MNV 
byly přijaty zasloužilé funkcionářky společenských organizací, prodejen a podniků. Ke dni 
učitelů navštívili funkcionáři MNV všechny školy v místě a ve třídách blahopřáli učitelům 
k jejich svátku.

V roce 1973 bylo zaznamenáno opět méně vodních srážek. Zima byla mírná, jarní měsíce 
byly teplejší a také léto bylo poměrně teplé.

Rok 1973 přinesl našim občanům hodně radostných zpráv. Přispěl k lepšímu vzhledu obce 
a zásluhou obětavé práce funkcionářů MNV a funkcionářů společenských organizací a samot-
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ných občanů k zlepšení prostředí v celé obci. Tuto atmosféru jsem se snažil zachytit v údajích 
za uplynulý rok.

V Ludgeřovicích dne 15. 3. 1974 Josef Baránek, kronikář

Ještě k roku 1972: 
Po vydání záříjového Ludgeřovické-

ho zpravodaje mi přinesl pan Josef Klapec 
z Vrablovce, neformální vrablovecký kroni-
kář, fotografii těch, kteří vykonali největší 
kus práce na stavbě vrabloveckého „kultur-
ního domu“.

Jsou to zleva:
Rudolf Pudich, Evald Jurček, Bernard 

Važík, Reinhold Važík, Arnošt Jurček, kle-
čící Josef Klapec.

AV.

Jubilanti – září 2016 
Hilda Perutková 93 let
Štěpánka Stanjeková 92 let
Marie Tichá 91 let
Otmar Bartoň 80 let
Václav Hyrák 80 let
Žofie Klučková 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

Vítání občánků
Vážení rodiče,

v sobotu 22. října 2016 se uskuteční vítání dětí. 

Přihlásit se můžete, pokud se Vaše dítě narodilo během po-
sledního roku a od narození má stále trvalý pobyt v Ludgeřovi-
cích. Stačí, když se jeden z rodičů dostaví se svým občanským průkazem a rodným listem 
dítěte na Obecní úřad v Ludgeřovicích do kanceláře č. 10 v 1. poschodí. 

Uzávěrka přihlášek na podzimní vítání je ve středu 10. října 2016.

Informace a oznámení



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 10 / 2016

22

Svozy vytříděných plastových obalů do konce r. 2016
29. října, 26. listopadu, 31. prosince

Svoz velkoobjemových
a nebezpečných odpadů

Sobota 15. 10. 2016
Parkoviště u Hostince na Vrablovci 8:00 hod. – 11:00 hod.

Parkoviště u Obecního úřadu Ludgeřovice 12:00 hod. – 15:00 hod.

nabídka stravování na Dolní škole
Základní škola a mateřská škola Ludgeřovice – školní jídelna, nabízí od 3. října 2016 

možnost stravování dospělých strávníků v budově Dolní školy na Hlučínské ul. 110/140, 
Ludgeřovice.

Výběr ze dvou druhů jídel.
Stravování v jídelně za cenu 65,– Kč v době od 12:00 do 13:00 hod.
Jídlo v jídlonosiči za cenu 61,– Kč.

Přihlásit se můžete u vedoucí jídelny: p. Zdeňky Václavíkové, tel.: 731 513 337
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Sport
Byl jsem překvapen …

V letošním roce jsem poprvé sle-
doval soutěže v synchronizovaném 
plavání na olympiádě. Udivilo mě, 
s jakou ladnou přesností dokážou 
akvabely předvést velmi těžké kreace. 
Začal jsem se blíže o tento sport zají-
mat a zjistil jsem, že s touto aktivitou 
už začínají děti od čtyř let.

I vy máte ve vaší obci takovou ne-
nápadnou akvabelku. Jmenuje se Vik-
torie Křemenová a je žákyní 3. třídy 
základní školy. Navštěvuje oddíl synchronizovaného plavání Delfínek, který před čtyřmi 
léty založila trenérka Bc. Kateřina Vítečková. První soutěž absolvovaly akvabelky na pod-
zim loňského roku a již zde se skvěle umístily. Celkově do dnešního dne získaly 7 zlatých, 
5 stříbrných, 7 bronzových medailí na osmi soutěžích s celostátní i mezinárodní účasti. 
Viktorka stála na stupních vítězů hned v sedmi z těchto soutěží (3x zlato, 4x stříbro).

V pokojíčku na zdi se jí tak blýská např. zlatá medaile z Maďarska, či stříbro z Vídně. 
Samotný oddíl uspořádal letos v Ostravě 1. ročník soutěže „ Ostravský Delfínek“.

Škoda jen, že tento sport se do podvědomí našich dětí zatím dostal jen velmi málo.
Bc. Antonín Kudla

Ostravský maraton
V neděli 11. září odstartoval nejstarší maraton v České republice a to již 55. ročníkem 

v Ostravě u Trojhalí. Na této sportovní události nemohli chybět ani zástupci nově založené-
ho Běžeckého klubu Ludgeřovice. Na start se postavily i dvě naše štafety LUDGEŘOVICE 
a LUDGEŘOVICE WOMAN. Muži ve složení Valdemar Schubert, Lubomír Bardašev-
ský, Jakub Kuchař, Martin Popek, Marek Janoušek, Pavel Hudeczek, Radek Artim a Lukáš 

Vítek byli dokonce po prvním 
úseku na prvním místě. S při-
bývajícími kilometry jsme se 
pomalu propadali i v celkové 
tabulce, ale neskutečný finiš 
Lukáše v posledním úse-
ku nás v nabité konkurenci 
35 štafet katapultoval na fan-
tastické 4. místo.

Naše nádherná děvčata 
skončila sice celkově 30., ale 
mezi ženami byly nejrych-
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lejší. K úžasnému výkonu 
a časům nad hranicí svých 
možností se zodpovědně 
postavily Veronika Víchová, 
Jarmila Skřipčáková, Pav-
lína Artimová, Petra Ku-
chařová, Lenka Návratová, 
Blanka Mintonová, Tereza 
Bardaševská a Denisa Pop-
ková.

Nejen za vynikající vý-
sledky, ale i za propagaci 
našeho sportovního klubu 

a obce Ludgeřovice, patří všem zúčastněným obrovská gratulace a poděkování.
,,Jednou přijde den, kdy už nebudu moci běžet – ale dnešek to není.“

Martin Popek
Kontakt na Běžecký klub Ludgeřovice 

Mail : martinpopek@seznam.cz
Tel : 605 282 415

ZITKY LETÁKY KATALOGY PU

REZENTAČNÍ DESKY MANUÁLY PLAKÁTY

ÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KALENDÁ

OŠTOVNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍRY KALK

OBJEDNÁVKA VIZITKY LETÁKY KATALOG

PUBLIKACE PREZENTAČNÍ DESKY MANUÁ

PLAKÁTY NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE STOLN
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Inzerce
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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